
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 15 czerwca 2023 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy Dębnica Kaszubska – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Piotr Reszka 

Radni nieobecni: Cech Roman 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:10 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Następnie oddał głos Kierownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Kierownik OPS Piotr Reszka poinformował, że projekt uchwały został sporządzony w celu 

dostosowania zapisów regulaminu do obowiązujących przepisów prawa, po otrzymaniu wniosku 

o zmianę tej uchwały od Prokuratora Rejonowego w Słupsku. W regulaminie ujęto udzielenie 

stypendium dla słuchaczy kolegium języków obcych. Nie wchodziło to w zakres ustawy, wobec tego 

należy dokonać zmiany. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski poinformował, że jest jeszcze jeden projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2023 

w Gminie Dębnica Kaszubska, który przygotował OPS. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt ten jest w trakcie opiniowania przez 

radcę prawnego. Po zatwierdzeniu projektu w dniu dzisiejszym zostanie przesłany radnym i albo 

znajdzie się w porządku obrad sesji albo na sesji zostanie złożony wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad. 

Kierownik OPS Piotr Reszka poinformował, że w ramach programu „Korpus wsparcia seniorów” 

złożono wniosek o kwotę około 10 tys. zł. Środki zostały przyznane w wysokości niespełna 6 tys. zł. 

W ramach tych środków zostaną zakupione opaski bezpieczeństwa. Z uwagi na kłopoty z zasięgiem 

najlepsza skuteczność opasek była w Dębnicy Kaszubskiej. Osoby objęte programem zostaną 

wyposażone w opaski bezpieczeństwa posiadające przycisk SOS, dzięki którym będą mogły wezwać 



pomoc. Opaski posiadają również czujnik upadku. Jeżeli osoba się przewróci, sygnał idzie do 

jednostki obsługującej i udzielana jest pomoc. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski podziękował za omówienie projektów uchwał 

i przeszedł do omawiania kolejnych projektów zgłoszonych na sesję. 

1) Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Dębnica Kaszubska za 
2022 rok. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że na sesji zostanie rozpatrzony raport. Do 

31 maja należało przedstawić raport o stanie gminy. Dnia 13 czerwca wydano zarządzenie w związku 

z omyłką pisarską i dokonano sprostowania dwóch rycin. Zmianie uległa rycina nr 4 na 8 stronie oraz 

tabela „dochody i wydatki” ze strony nr 30. Zmiana ta została przekazana radnym. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 3  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 2   

2) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta 
Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2022 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że sprawozdania wpłynęły do radnych 

w ustawowych terminach. Do sprawozdań nie było żadnych pytań, wobec tego do 30 czerwca rada 

powinna rozpatrzeć i zatwierdzić sprawozdanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

3) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy 
w 2022 roku. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że po przedłożonych sprawozdaniach urząd 

otrzymał opinię z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Następnie odbyło się spotkanie Komisji 

Rewizyjnej, która wystosowała opinię i wniosek, po czym otrzymała opinię RIO. Wobec tego można 

podjąć uchwałę o udzieleniu absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu. Wszystkie 

dokumenty są pozytywnie zaopiniowane. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1 1 1 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

4) Projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały i poinformowała, że do właściwości 

rady gminy należy ustalanie sieci publicznych przedszkoli. Projekt uchwały został przygotowany ze 

względu na nadanie nazw ulic. Dodatkowo zmieniono nazwę z oddziału przedszkolnego na 

przedszkole.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

5) Projekt uchwały: zmieniająca uchwałę nr XXVII/217/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Adama 
Mickiewicza w Gogolewie działającej w ramach Zespołu Szkół w Gogolewie w Przedszkole 
w Borzęcinie. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały i poinformowała, że zmianie ulega 

nazwa z „Oddział Przedszkolny” na „Przedszkole”. Jest to kontynuacja poprzedniej zmiany. Tożsama 

uchwała została sporządzona dla Przedszkola w Budowie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 2 1  

6) Projekt uchwały: zmieniająca uchwałę nr XXVII/219/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Leśników 
Polskich w Motarzynie działającej w ramach Zespołu Szkół w Motarzynie w Przedszkole 
w Budowie.  



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

7) Projekt uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przypomniał, że projekt uchwały został już 

omówiony i przeszedł do opiniowania. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

8) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości gruntowych 
położonych w Dębnicy Kaszubskiej. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka omówiła projekt uchwały i poinformowała, że w związku z budową 

centrum opiekuńczo-mieszkalnego w bliskiej lokalizacji działki, na której ma powstać centrum są 

nieruchomości, które należy zamienić z właścicielami tych działek na inne zlokalizowane na terenie 

Osiedla Północ, tak aby teren ten służył potrzebom centrum. W miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego przewidziano działkę w całości do realizacji na usługi. Właściciel 

działek wskazał działki, na które chce się wymienić. Działki te mają podobną powierzchnię. W planie 

miejscowym przed realizacją celu użyteczności publicznej przewidziano scalenie działek. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że plan miejscowy zakładał realizację 

inwestycji użyteczności publicznej na omawianych działkach, jednakże 3 działki zostały sprzedane. 

Teraz aby móc realizować cel należy scalić działki w jedną. Bez zamiany gruntów nie można 

realizować żadnej inwestycji. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   



Skarg, Wniosków i Petycji 3   

9) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata na nieruchomość stanowiącą 
własność Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że do urzędu gminy wpłynął wniosek 

podmiotu zainteresowanego dzierżawą punktu rehabilitacji w Dębnicy Kaszubskiej. Jednym z założeń 

jest realizacja świadczeń w ramach umowy z NFZ. Firma jest gwarantem realizacji zadania i ma 

możliwości otrzymania kontraktu z NFZ do świadczenia rehabilitacji dla mieszkańców gminy. Cena dla 

podmiotów świadczących nieodpłatne usługi na rzecz mieszkańców została ustalona na podstawie 

zarządzenia wójta i wynosi 3,20 zł za m2. Takie stawki również mają ośrodki zdrowia. Nie każdy może 

wystąpić o kontrakt z NFZ. Podmiot ubiegający się o kontrakt musi posiadać zasób sprzętowy 

i kadrowy. Firma ubiegająca się o dzierżawę nieruchomości świadczy już usługi na terenie naszego 

powiatu. 

Radny Marian Batóg zapytał czy taka stawka nie jest za niska. Przedsiębiorcy nie mogą liczyć na takie 

warunki. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że do zadań wójta należy również zapewnienie opieki 

zdrowotnej. Wszystkie ośrodki na terenie gminy mają taką stawkę. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 2  2 

Skarg, Wniosków i Petycji 2  1 

10) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LVIII/451/2023 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 25 maja 2023 r. w sprawie emisji obligacji. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że w pierwotnej uchwale pojawił się błąd 

w zapisie zaciągnięcia obligacji, gdyż termin został określony tylko do jednej serii obligacji. Należy to 

zmienić i określić, że emisja obligacji nastąpi w 2023 roku. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 3  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 2   



11) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz omówiła projekt uchwały i poinformowała, że zmniejszeniu uległ 

budżet o ponad 2 mln zł w związku z brakiem realizacji inwestycji zaplanowanej do realizacji 

z Polskiego Ładu. Po przeprowadzeniu przetargów okazało się, że finansowanie inwestycji może 

nastąpić najszybciej w 2024 roku. Dotyczy to inwestycji budowy dróg na Osiedlu Północ. Pozostałe 

kwoty wskazane w uchwale dotyczą otrzymanego dofinansowania dla OSP, na szkolenia pracownika 

oraz dodatki mieszkaniowe. Do budżetu wprowadzono wydatki związane z realizacją budowy 

przedszkola w Budowie. Zabezpieczano dodatkowe środki na centrum opiekuńczo-mieszkalne 

w Dębnicy Kaszubskiej. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

12) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2023-2035. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że uchwała odzwierciedla zmiany dokonane 

w budżecie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

13) Projekt opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt opinii jest odpowiedzią na wniosek 

Prokuratora Rejonowego ze Słupska na zmianę uchwały dotyczącą regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym. Tą opinią rada gminy upoważnia Przewodniczącego Rady do 

udzielania informacji o zmienia uchwały poprzez usunięcie w § 3 pkt 3, 4, 6 i 7. 

  



Do projektu opinii nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu opinii: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

14) Projekt opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt opinii i poinformowała, że Prokurator 

Rejonowy ze Słupska zapytał czy rada podjęła uchwałę o sezonie kąpielowym i wykazie kąpielisk na 

terenie gminy. Na terenie gminy nie mamy ustanowionych kąpielisk, nie został ustalony sezon 

kąpielowy, wobec tego tą opinią rada upoważnia Przewodniczącego Rady do udzielenia odpowiedzi. 

Radny Piotr Paczesny zapytał skąd wzięły się te pytania Prokuratora. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w całym powiecie prokurator bada podjęte 

uchwały przez rady gminy. Wynika to z ich uprawnień. 

Do projektu opinii nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu opinii: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

15) Projekt opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt opinii i poinformowała, że w tym projekcie 

opinii Przewodniczący Rady zostanie upoważniony do przekazania uchwały w sprawie wysokości 

i zasad wypłacania diet dla radnych oraz wypłacania zwrotu kosztów podróży służbowych radnych. 

Do projektu opinii nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu opinii: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   



Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przeszedł do omawiania spraw bieżących. 

Radny Bartłomiej Tutak poprosił o przedstawienie kosztu obsługi obligacji. 

W związku z brakiem możliwości przedstawienia wszystkich kosztów obsługi obligacji, ze względu na 

zmienność stawek WIBOR, informacja może być przedstawiona na dzień udzielenia informacji. Po 

dyskusji radny postanowił o sformułowaniu zapytania na piśmie. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował o korespondencji, która wpłynęła do 

rady gminy. 

Radny Mateusz Kołacki zapytał o postęp sprawy z Pomorskim Związkiem Piłki Nożnej. 

Zasępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że udzielono odpowiedzi na pismo z PZPN. 

Urząd próbuje uzyskać zgodę z Urzędu Marszałkowskiego na zmiany w projekcie dotyczącym boiska. 

Prawdopodobnie wiaty zostaną zakupione z budżetu gminy. Co do pozostałych uwag chciałby się 

spotkać z przedstawicielami związku. Stowarzyszenie Królestwo Natury również stara się o środki na 

poprawę infrastruktury boiska. Podczas oczekiwania na realizację zadań należy wykazać się 

cierpliwością, gdyż pracownicy mają bardzo dużo zajęć, a bywa tak, że po weekendzie nie robią nic 

innego jak tylko sprzątają śmieci. Kosze są przepełnione, turyści przywożą swoje rzeczy do naszej 

gminy, ale odpadów już ze sobą nie zabierają. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że przy jeziorach brakuje znaków 

o zakazie kąpieli. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że co roku stawiane są znaki informujące 

o zakazie kąpieli. Na potwierdzenie tego prowadzona jest dokumentacja fotograficzna. Każdy na 

własną odpowiedzialność korzysta z kąpieli. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski poinformował, że mieszkańcy byliby za 

utworzeniem małego kąpieliska nad jeziorem w Krzyni, bez ratownika, ale z możliwością parkowania 

samochodów. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka udzieliła informacji, że dla kąpieliska niezależnie jak małego, muszą być 

spełnione określone normy. Na Krzyni można zaparkować pojazd, ale nie w bezpośrednim 

sąsiedztwie linii brzegowej. 

Radny Marian Batóg poinformował, że infrastruktura turystyczna po zrealizowanym projekcie nad 

jeziorem Głębokim jest już w złym stanie i została zdewastowana i rozkradziona. Brakuje koszy czy 

zabezpieczenia ogniska. Dodatkowo przy brzegu jeziora Głębokiego należy postawić znak zakazujący 

parkowania. Ludzie podjeżdżają blisko jeziora, parkują samochody, a kajakarze/wędkarze nie mają 

możliwości zwodowania sprzętu. Policja nie reaguje na wezwania, gdyż nie ma znaku. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że pomimo braku postawionego znaku zakazującego 

parkowania samochodów nie można ich tam zostawiać. Zgodnie z przepisami nie można wjeżdżać do 

lasu samochodem, nie trzeba stawiać znaku. 



Radny Piotr Paczesny poinformował, że nie można wjeżdżać samochodem do lasu. Zakaz ten zawarty 

jest w ustawie o lasach i nie ma potrzeby stawiania żadnego znaku o tym informującego. Co do dużej 

ilości odpadów zaproponował wytypowanie osoby odpowiedzialnej za pilnowanie porządku, aby 

kosze nie były przepełniane, aby turyści zabierali swoje rzeczy ze sobą. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zaproponował zwiększenie liczby osób z brygady 

urzędu ze względu na mnogość zadań przez nich realizowanych.  

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że urząd współpracuje z Urzędem Pracy 

i pozyskuje pracowników. Jednakże chcąc zatrudnić doświadczoną osobę do brygady budowalnej 

związane jest to z dużymi kosztami, gdyż żaden budowlaniec nie będzie chciał pracować za 

minimalną stawkę. 

Ad. 4 

O godzinie 12:56 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrady prowadził: 

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 


